Revelation- The Kingdom Yet to Come
默示錄 – 將臨的國度
Session 3- Revelation 4-5: Creation and Redemption
第三部分 – 默示錄 4-5 : 創造與救贖

Questions:
問題:

The liturgy of Creation {Revelation 4}
創造的禮儀 (默示錄 4)

1. In Revelation 4:1, John is invited into God's throne room to witness the heavenly liturgy. In a sense, this dynamic occurs every time we celebrate the Mass. Turn to Catechism No. 1090 to help you answer the following questions.

(默4:1) 若望被邀請進入擺放有天主的寶座的房間， 並目睹天廷上的禮儀。某方面來說，這種富有生命力的場面屢見於彌撒中。請翻閱天主教教理#1090以助回答下列問題
a. What does the Church teach us about her worship?
教會教導我們什麼是朝拜上主？
b. How may this perspective change the way you participate in the Mass?
以上的觀點怎樣改變你參與彌撒的態度？

2. In Revelation 4:3, John gives a striking description of God seated on the throne. An earlier prophet, Ezekiel, saw something similar. Turn to Ezekiel1:26-28 to compare the two visions. What is similar and what is different about their descriptions of God?
默4:3載若望怎樣生動地描繪天主坐在寶座上的情況？

厄則克耳，一位早期的先知亦目睹類似情景？

請翻閱則1:26-28並比較他與若望所見的有什麼異同？
3. Around the heavenly throne of God are twenty-four elders seated on their own thrones. One may ask, "Who might these figures symbolize?" We have been given some earlier clues. 

天主的寶座周圍有二十四寶座，寶座上坐着二十四位長老。或問“這二十四位長老象徵什麼？”我們可根據以下的提示作答
a. Read the following verses. Who do they indicate might be on thrones in heaven? 
請閱讀以下章節。誰人可以坐在天上的寶座上？

• Revelation 1:6: 默1:6

• Revelation 2:10: 默2:10

• Revelation 2:26-27: 默2:26-27

• Revelation 3:21: 默3:21

b. Who then might the twenty-four elders represent (consult the Key in the Introduction for help).
誰人能代表這二十四位長老？(請參閱引言的提示)

c. What does this image reveal to you about the dignity of our Christian vocation?

這個預像向你揭示了什麼是基督徒聖召的尊嚴呢？

4. The images John uses in verse 5 echo earlier events. Turn to Exodus 19:16-19. 

若望在第五節以預像回應了舊約的故事。請翻閱出19:16-19。
a. What is described there, and how is it echoed in Revelation 4?
出19:16-19描述了什麼？它是怎樣的回應默 : 4？
b. Think about it: What might be the significance of recalling the Sinai event here?
試默想出19:16-19。這裏重提西乃山事件有什麼重要意義？
5. In Revelation 4:6-8, John sees some eye-opening creatures. 

(默4: 6-8) 若望看見一些不可思議的動物。
a. Describe them.

試描繪之。
b. What does the number four represent? (See the "Key to Understanding Signs" found in the Introduction to this study)

數字四代表什麼？ (參考理解標誌的提示)
c. Turn back to Ezekiel1:4-21, then look up Isaiah 6:2 to see how God is drawing upon familiar images. Next, read the informational box, "Does God have pets?" Taken together, what might these four creatures represent?
則1:4-21和依6:2分別記載天主曾引用過類似的動物形像。再者，請查看資料盒的提示，“天主有寵物嗎？” 總的來說，這四種動物代表什麼？
The Liturgy of Redemption (Revelation 5)
救贖的禮儀
6. John sees God holding a scroll "written within and on the back, sealed with seven seals." Once again the images reflect a vision given to Ezekiel. Turn to Ezekiel 2:9-10.
若望見天主手執書卷，看 ，“內外都寫著字，用七個印密封着。”同樣，這個預像也曾在厄則克耳前展示。請翻閱則2:9-10。
a. What does Ezekiel see in this vision?

厄則克耳在預示看見什麼？

b. What information do these verses provide to help us anticipate the content of the scroll in John's revelation?
以上的章節可以提供什麼資料幫助我們猜想書卷的內容？
7. The number seven dominates chapters 6-17. You will read about seven seals, seven trumpets, and seven bowls of judgment. Consult your Key and read Leviticus 26:18, 23-24, and 27-28. What light do they shed on how "seven" should be understood here?
第6-17章，提及“  7 ” 佔有很大的篇幅。你將會見到七個封印，七支小號，以及七盂審判。現請參考提示及翻閱肋26:18；23-24；27-28。你怎樣去理解 “ 7” 呢？
8. John is told that the only one worthy to open the seven-sealed scroll is the One called Lion of the Tribe of Judah and the Root of David. (In Genesis 49:9-10, Jacob foretells that someone mighty as a lion will come from the tribe of Judah and rule Israel forever; Isaiah 11 predicts the coming forth of "a root of Jesse"-David's father, an image of the coming messianic king under whose reign the original harmony and order of creation will be restored and the lost tribes of Israel returned.) Instead of a Lion or a powerful king, however, a Lamb comes forth to take the scroll. This is no ordinary Lamb. He has some very unusual features.
有人告訴若望說只有一個具備資格可以開啟七個印密書卷的人，他擁有兩個稱號，一是“猶大支派中的獅子”，另一是“達味的苗裔”。(創49:9-10，雅各伯預言有一位來自猶大支派的人，威武如獅子，將永遠統治以色列。依11亦預言葉瑟，達味的父親，“他的苗裔”將會來到。他的來臨是基督君王(屬默西亞的)的預像。這位君王能駕馭原來的和諧，回復創造的秩序和找回失散的以色列支派。或說他是一隻雄獅，或說是一位英明的君王，殊不知原來是一隻羔羊將前來拿走書卷。他不是一隻普通的羔羊，因為他有他的特質。

a. How is he described in Revelation 5:6?
若望在默5:6作了什麼樣的描述？
b. John must have been shocked to see a slain Lamb instead of a lion-king. Remember that the theme of Revelation 5 is our redemption. Turn to Catechism Nos. 602, 608 and 613. What is the significance of Jesus appearing as a Lamb?
若望一定震驚了，就是當他目睹一隻羔羊被宰殺而不是一隻獅子王。請記住默5的主題 --- 我們的救贖。請翻閱天主教教理#602；#608；#613。你認為耶穌以羔羊的姿態出現有什麼重要性？
9. Based on the way Jesus chose to appear in Revelation 5:6, how will Jesus conquer the ultimate enemy of God's people: sin and death?
根據默5:6，耶穌選擇顯現的途徑，耶穌將怎樣克服天主子民的最大敵人 : 罪惡和死亡？

Application
應用

• When the Lamb took the scroll, it sparked a celebration of worship and the singing of a new song. This was often the case when God's people were celebrating a redemptive or creative act of God in history. The Catechism reminds us that the book of Revelation "is borne along by the songs of the heavenly liturgy" (No. 2642). How has worship helped to "bear you up" during times of great difficulty?
當羔羊手執那書卷時，朝拜典禮即開始，並同時詠唱新歌。其實，這種情況是常見的，尤其是當天主子民慶祝天主在人類歷史上所行的救贖和創造的時候。天主教教理提醒我們說默示錄“是由天上禮儀的詩歌所產生的”。(教理#2642)

這種朝拜典禮是怎樣幫助我們面對困境呢？
